
 

Zápisnica zo zasadnutia výboru  

Slovenskej angiologickej spoločnosti (S.A.S.) SLS 

 

 

Dátum: 23.5.2025, 17.00 hod 

Miesto: výjazdové zasadnutie, Hotel Partizán, Tále 

 

Zúčastnení:  

Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD. – prezidentka SAS 

Členovia výboru:  MUDr. Ľubomír Fľak, PhD., MUDr. Miroslav Širila,  MUDr. Ivar Vacula, PhD.    

Online:  MUDr. Katarína Kmeťková, MUDr. Martin Koščo, Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH  

Kombinovane online a prezenčne: MUDr. Andrej Džupina, PhD., MBA, Doc. MUDr. Mária Rašiová, PhD.  

Členovia dozornej rady: MUDr.  Andrej Džupina ml.  

Online: MUDr. Iveta Kopalová, MUDr. Marek Hudák, PhD. 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

 

Program: Privítanie účastníkov prezidentkou S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru. 

Body programu:        1) Otvorenie 

        2) Plán podujatí so zastúpením SAS SLS na rok 2025 

      3) XXXIII. slovenský angiologický kongres   

        4) Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

      5) Rôzne 

 

K bodu programu č.2: Plán podujatí so zastúpením SAS SLS na rok 2025 

Prezidentka SAS informovala o podujatiach so zastúpením SAS  už realizovaných aj o pripravovaných aktivitách.  



• 50. Angiody Praha (6.3-8.3. 2025) –  prof. Štvrtinová, doc. Maďarič, doc. Rašiová, doc. Čelovská, Dr. 
Dostálová, Dr. Tokarčíková 

• X. kongres ESVM Bergamo (3.-5. apríla 2025, Taliansko) – doc. Maďarič,  doc. Rašiová, Dr. Vacula, Dr. 
Džupina Jr., Dr. Gažo, Dr. Mohamad,  kde zároveň prebehlo zasadnutie UEMS, v októbri 2025 budú voľby 
orgánov UEMS. 

- Prezidentka SAS zagratulovala Doc. Maďaričovi k zvoleniu za sekretára ESVM 
a reprezentácii SAS. Doc. Maďarič informoval o plánovanom formáte ESVM kongresov zo 
striedaním organizácie v Prahe, Viedni, Lausanne. 

- Doc. Čelovská pochválila aktívnu účasť mladých lekárov zo Slovenska (Dr. Džupina ml., Dr. 
Gažo, Dr. Mohamad) 

• XXVII.  slovenský kongres cievnej chirurgie SLS – prim. Dr. Koščo, Dr. Kožár 
• XI. Dni praktickej obezitológie a metabolického syndrómu v Bardejove - Dr. Džupina, Dr. Dostálová, Dr. 

Ambrózy, prof. Gašpar 
• 63. Dérerov memoriál a Dérerov deň – doc. Čelovská 
• XXXI. Slovensko-Česká konferencia o hemostáze a trombóze v Martine (22-23.5.2025) –  prof. 

Štvrtinová, Doc. Čelovská, Dr. Dostálová 
• XXXV. Diabetologické dni SDS (29.-31.5.2025) – Dr. Širila 
• 31. česko-slovenské angiologické sympózium Mikulov (11.-13.6.2025)   

• Blok koordinovaný SAS - kompresívne vaskulárne syndrómy,  zastúpenie v blokoch: sexuálne 
zdravie a cievne choroby, revaskularizácia karotíd 

• Aktívna účasť: doc. Čelovská, doc. Maďarič, prim. Koščo, prim. Vařejka, prim. Šinák, Dr. Vincze 
• XV. kongres internej medicíny (12.-14.6.2025)   

• Blok koordinovaný SAS: PAO- CLTI -  doc. Čelovská, Dr. Fľak, Dr. Tormová 
• Kongres všeobecných lekárov  SVLS 13.-15.5. 2025 Jasná – prim.  Dr. Kmeťková K., Dr. Ambrózy,  Dr. 

Džupina ml. 
• EVF XXV. kongres Krakow, Poľsko (26.-28.6. 25) -   Doc. Čelovská 
• Kongres praktických lekárov SSVPL (16.-18.10.25, Starý Smokovec) - doc. Maďarič, doc. Rašiová, Dr. 

Dostálová 
• 2. kongrese geriatrickej spoločnosti v Žiline (10.-11.10.25 Žilina) – prof. Štvrtinová, doc. Maďarič, Dr. 

Dostálová, Dr. Kopalová  
• Škola mladých angiológov – pripravuje Doc. Maďarič, upresní sa  

• EVF educational course Warsaw, 14.-16.11.25, prof. Juszynski, www. wiwam. org. Doc. Čelovská 
informovala o možnosti zúčastniť  sa kurzov zameraných na endovenóznu liečbu, aj ako lektori – 
budú sa hľadať vhodní zástupcovia 

 

K bodu programu č.3: XXXIII. slovenský angiologický kongres   

Prezidentka SAS a vedecký sekretár predstavili pripravovaný program kongresu: 

Termíny: Registrácia na aktívnu účasť končí 31. 5. 2025, Registrácia na pasívnu účasť končí 31. 8. 2025, 

Finalizácia programu: jún/júl 2025 

Zahraniční hostia:  

• MUDr. Maresch,  Bahrain Defence Force - Royal Medical Services Hospital, Bahrain – cievny chirurg, 

téma: The positive outcome of MDT in aortic management 

• Prof. Oliver Schlager – Dept. of Angiology, Medical University Vienna. Téma: 2025 ESVM Guidelines on 

interventional treatment of venous thromboembolism  

• Dr.  Vega M. (Španielsko) cievna chirurgička, prezentácia v bloku Servier 



 

ČR: 

• Doc. Hirmerová –  VTE a gravidita  
• Prof. Mašata – gynekológ – Pelvický kongestívny syndróm 
• Doc. Vlasák – Lymfologický blok 
• Dr. Matuška –  prezentácia v bloku Alfa Sigma 

Domáci hostia:  

• Prof. Záhumenský – prednosta II. Gynekologicko-pôrodníckej kliniky LFUK a UNB Ružinov – blok HVT 

spojenej s graviditou 

• CCH – blok Intervenčnej angiológie – Dr. Hruškovič J., FN Nitra 

• MUDr. Lauko – hematológ 

• Doc. Penesová – diabetológ / obezitológ 

• Doc. Martinka – diabetológ v bloku firmy NovoNordisc, event. aj v bloku diabetickej nohy podľa dohody   

• Doc. Smolar – chirurg – venujúci sa bariatrickej chirurgii 

• Prim. Margóczy – kardiológ SÚSCH  

 

Bloky: boli diskutované jednotlivé bloky a obsahové priority pripravovaného kongresu z pohľadu jednotlivých 
členov výboru. 

- Diskusia prebehla k novo pripravovanému bloku AI v cievnej medicíne.   
- Diskutovalo sa zaradenie bloku Syndróm diabetickej nohy; vzhľadom k finalizácii prác na ŠDTP na túto tému, 

bola zhoda na opakovanom zaradení  bloku na túto tému do programu kongresu 2025. 

- Špeciálne diskutované boli bloky sekcie Intervenčnej angiológie – popri tradičnom bloku kazuistík 

z katetrizačných sál,  v krátkom čase  zašlú členovia výboru sekcie návrh programu druhého bloku vedeckému 

sekretárovi doc. Maďaričovi.  Dr. Širila predstavil aj nový koncept bloku, ktorý by bol zameraný na indikačné 

neistoty z pohľadu ambulantných i intervenčných angiológov. 

      

Workshop: W č.1)  Sonografia arteriálneho systému dolných končatín (pripravuje LF UPJŠ a VÚSCH KE – 

Doc. Rašiová a prim. Dr. Koščo) -  prípravu potvrdil prim. Koščo – je to téma, ktorú treba 

zopakovať. Pacienti (figuranti) by mohli byť z pacientov SÚSCH – prim. Kmeťková, alebo  

z Martina od Dr. Kopalovej  

W č.2) Základy odľahčenia pri diabetickej nohe, čo by mohol urobiť angiológ? Pripravujú 

a budú realizovať Dr. Vacula I.,  Dr. Kopalová I., Dr. Kopal T.  V pláne ukážka odľahčenia, ktoré 

by mohol realizovať aj angiológ.  Tiež ukážka pedobarografie - mala by prísť Dr. Mertl – 

študovala v GB.  

 

K bodu programu č.4: Prehľad stavu aktivít SAS - MZ SR 

• 1) Hlavný odborník MZ SR pre angiológiu MUDr. A. Džupina, PhD. MBA 

Pripomenutie, že angiológovia majú schválenú možnosť predpisovať PCSK-9 inhibítori a inklisiran, čím sa zlepšia 
možnosti liečby dyslipidémie u pacientov, ale  sú to aj  nové firmy ako potenciálni partneri pri podujatiach SAS.  



Informoval, že MZ SR stoplo schvaľovací proces redukovaných dávok DOAK (rivaroxabanu 10 mg) – pre 
konsolidáciu financií štátu,  išlo by  o zvýšenie nákladov v štátnom rozpočte. 

 

Zoznam ambulantných výkonov – prebieha komunikácia s MZSR a asociáciou poisťovní. 

Vyhláška o materiálovo technickom vybavení ambulancii/oddelení: prebiehajú rokovania, zasielania pripomienok 

• 2) OPS C  - MUDr. I. Vacula, PhD.:  

Potvrdil zastavenie rokovania o schválení úhrady redukovaných dávok DOAK (rivaroxaban). Navyše 
pripomienka od MZ SR, že žiadosť má podať farmaceutická firma a nie odborná spoločnosť. 

Pripomenul rokovanie a negatívne stanovisko OPS C (ako aj členov výboru SAS) k žiadosti od spoločností 
praktických lekárov o zrušenie preskripčných obmedzení na predpis viacerých liekov (napr. DOAKy, liečba SZ - 
SGLT2i, ARNI ….). Bolo to rovnaké stanovisko aké mala kategorizačná komisia. Zatiaľ zamietnuté. V diskusii 
hodnotené, že často v praxi chýba vhodná komunikácia medzi praktickými lekármi a špecialistami. 

K bodu programu č.5:  Rôzne:  

1) Prezidentka SAS vyzvala na podporu prispievania na stránku SAS (aktuality, kazuistiky v obrazoch) i do časopisu 
Vaskulárna medicína. Školiace pracoviská by mali zapojiť lekárov v príprave z odboru angiológia.  

2) Doc. Čelovská informovala o aktivite firmy Servier o založení pacientskej organizácie – Únia pre zdravšie žily. 
Jej mediálnou osobnosťou by bol  PhDr. Vladimír Repčík. Dr. Vacula navrhol zmenu názvu na Únia pre zdravšie 
cievy. Členovia výboru podporili  vznik takejto organizácie. 

3) Jubilanti: Doc. Čelovská informovala, že tento rok majú okrúhle jubileum z členov SAS: Doc. F. Žernovický (90 

rokov), MUDr. Rusnáková (70 rokov), MUDr. Kopálová (50 rokov). Navrhla pre Doc. Žernovického (zakladajúci 

člen  výboru SAS): Medaila založenia spol. lékařsko-slowanskej, pre MUDr. Rusnákovú (zakladajúca členka SAS) – 

strieborná mediala SAS,  pre MUDr. Kopálovú (opakovane členka DR SAS a aktívna v prednáškovej činnosti) – 

bronzová medaila.  

Hlasovanie členov výboru za udelenie cien ako vyššie uvedené: Za 6, Proti 0, Zdržal sa 3 

4) Prezidentka SAS prezentovala zoznam zverejnených i pripravovaných ŠDTP: v príprave stále témy SDN, AAA, 
SVT, stenóza karotického riečiska. Pochválila Dr.Vaculu a Doc.Rašiovú za výborne pripravený návrh ŠDTP  
syndrómu diabetickej nohy s doladením len formálnych úprav. Prebehla diskusia ako podať návrh na MZSR – po 
diskusii zhoda, že najprv treba poslať návrh predstaviteľom (hl. odborník MZ SR pre daný odbor, prezident 
spoločnosti) zainteresovaných odborných spoločností - hlavne diabetologickej  spoločnosti (SDS), ale i SCCH, 
všeobecnej chirurgie, spoločnosti chronických rán, podologickej spoločnosti a požiadať o endorsovanie do 3 
týždňov a následne návrh zaslať na MZ SR.  Snahou má byť vytvoriť multidisciplinárne tímy na úrovni krajov 
(krajskí odborníci) na vytvorenie „siete“ špecialistov zabezpečujúcich starostlivosť na úrovni prevencie 
i komplexnej liečby. 

Hlasovanie za schválenie návrhu od Dr. Vaculu a Doc. Rašiovej a za vyššie uvedený postup oslovenia 
zainteresovaných odborných spoločností pred podaním návrhu na MZSR:               Za: 9 hlasov,    Proti: 0,     Zdržal 
sa 0 

5) Sekretárka SAS upozornila na opakovaný problém nedostatku izieb počas kongresu v hoteli Partizán – izby pre 
potreby vedenia SAS a pozvaných hostí. Vyzvala členov výboru na získanie ubytovania od vystavujúcich firiem. 
Tohto roku zatiaľ najvyššia požiadavka o izby od firiem.  



Prezidentka SAS upozornila, že možno bude opäť potrebné pouvažovať o zmene hotela pre konanie kongresov 
SAS.  

6) Sekretárka SAS upozornila, že do konca júna musia prebehnúť voľby do sekcie Intervenčnej angiológie SAS. 
Plán on-line formou. Dr. Širila potvrdil, že spolu s vedením sekcie voľby zorganizujú.  

 

 

Zoznam hlasovaní 

Hlasovanie č.1: Schválenie návrhu ŠDTP SDN od Dr. Vaculu a Doc. Rašiovej     Za: 9 hlasov, Proti: 0, Zdržal sa: 0 

Hlasovanie č.2: Udelenie cien uvedeným jubilantom                                            Za: 6 hlasov , Proti: 0, Zdržal sa: 3 

 

 

Termín ďalšej schôdze výboru S.A.S: 17.9.2025 o 17.00 hod. – rokovanie pred začiatkom kongresu S.A.S - Hotel 

Partizán, Tále. 

 

 

 

      Doc. MUDr. Denisa. Čelovská, PhD.                Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH 

              prezidentka S.A.S. SLS         vedecký sekretár S.A.S. SLS 

 

            MUDr. Ivar Vacula, PhD.           MUDr. Iveta Kopalová   

            viceprezident S.A.S. SLS                      predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

         

           Tále 23.5. 2025                                      Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 

 

      

 


